
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 18 maja 2023 r. 

W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

• 13 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

• Sekretarz Gminy – Agnieszka Żukowska 

• Skarbnik Gminy – Renata Protasewicz 

• Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej – Anna Pietrzak 

Radni nieobecni: Cech Roman, Kołacki Mateusz 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 
3. Omówienie spraw bieżących. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 1-2 

Posiedzenie wspólne wszystkich komisji o godzinie 11:30 otworzył Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Witold Leśniewski, który przywitał pracowników Urzędu Gminy oraz Radnych Rady Gminy. 

Jako pierwszy został omówiony projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka 

Kultury w Dębnicy Kaszubskiej. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że przygotowano dwa projekty uchwał, które 

są ze sobą powiązane. Pierwszy to projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu korzystania ze 

świetlic wiejskich oraz zmiana statutu GOK-u. Zakończono realizację projektu „Społeczni do Potęgi”. 

Chcąc kontynuować realizowane do tej pory zajęcia należy zmienić zapisy o umożliwieniu 

bezpłatnego korzystania ze świetlic przez Gminny Ośrodek Kultury. 

Dyrektor GOK Anna Pietrzak poinformowała, że zmiana statutu spowodowana jest koniecznością 

dostosowania zapisów do możliwości prowadzenia zajęć w świetlicach wiejskich po zakończonym 

projekcie. Realizacja nastąpi w zakresie działań socjoterapeutycznych skierowanych w szczególności 

do dzieci wykluczonych i trudnych. 

Radny Piotr Paczesny zapytał na czym polegają działania socjoterapeutyczne i od kiedy mają ruszyć 

te zajęcia. 

Dyrektor GOK Anna Pietrzak poinformowała, że uprzednio pracownicy przejdą szkolenia, aby móc 

rozpoznawać problemy, z którymi stykają się dzieci. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że okres pandemii i wyizolowania społecznego 

przyczynił się do trudności w poradzeniu sobie z różnymi problemami. Realizowany projekt pokazał, 

że dzieci korzystające z zajęć przychodziły z różnymi problemami i niezbędne stało się prawidłowe ich 



rozpoznanie i znajomość zakresu pomocy. Często rodzice i mieszkańcy nie dostrzegają alarmujących 

zachowań dzieci. Wychowawcy ze świetlic będą mieli za zadanie wychwycić problem i przekazać 

informację dalej, aby móc udzielić pomocy. Realizacja odbędzie się w terminie od 1 września do 

końca 2023 roku. Jeżeli zainteresowanie będzie duże, zostaną podjęte wszelkie kroki, aby zadanie 

było realizowane cały czas. 

Dyrektor GOK Anna Pietrzak poinformowała, że zmiana statutu pozwoli na szersze pozyskiwanie 

środków na realizację zadania. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski podziękował za omówienie projektu 

i poinformował, że opinia zostanie wyrażona zgodnie z kolejnością omawiania projektów. 

1) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości - działek 
nr 1397 i nr 1398, położonych w obrębie geodezyjnym Dębnica Kaszubska. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że nabycie działek zlokalizowanych przy ul. Podgórnej 

na osiedlu Północ związane jest z przekazaniem drogi wewnętrznej na rzecz gminy. Umożliwi to 

prowadzenie inwestycji na tej drodze. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

2) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXIII/241/2021 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 24 czerwca 2021 r. w sprawie regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich na terenie 
Gminy Dębnica Kaszubska. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że projekt uchwały związany jest ze zmianą 

statutu Gminnego Ośrodka Kultury i możliwością bezpłatnego korzystania ze świetlic przez GOK. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

 

  



3) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata na nieruchomość stanowiącą 
własność Gminy Dębnica Kaszubska. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że projekt uchwały umożliwi wydzierżawienie gruntu 

pod budowę farmy fotowoltaicznej na działce nr 222/4 w Dębnicy Kaszubskiej. Firma, która wygrała 

przetarg na dzierżawę gruntu nie otrzymała gwarancji przyłączenia od Energi, ze względu na brak 

zaplanowanej rozbudowy sieci. Po zakończeniu wieloletnich planów tj. po roku 2025 może zostać to 

ujęte. Wobec tego firma została bez możliwości utworzenia GPZ. Firma DK Farma Wiatrowa posiada 

już GPZ i ma możliwość realizacji zadania i przejęcia wszelkiej dokumentacji. Firma musi uzyskać 

zgodę na możliwość dzierżawy gruntu w trybie bezprzetargowym. Dotychczasowa umowa zostałaby 

rozwiązana. Firma Elektrownia PV złożyła wniosek o rozwiązanie umowy, ze względu na niemożność 

przeprowadzenia inwestycji. Takie rozwiązanie daje możliwość wpływów do budżetu gminy. 

Właścicielem farmy wiatrowej w Dobieszewie jest firma DK Farma Wiatrowa, która jest częścią spółki 

Uriel. Nowa firma nie stanie do przetargu, bo nie dostanie zgody na przyłączenie. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że Energa w swym zestawianiu do roku 2028 

ma wykazaną zerową moc przyłączeniową. Firmy posiadające pozwolenia na budowę farm 

fotowoltaicznych nie mają możliwości przyłączeniowych i są zblokowane. 

Radny Marian Batóg zapytał o koszt i zmianę wpływu do budżetu. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że stawki będą negocjowane, o wszystkim radni będą 

informowani. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że do tej pory, za czas przygotowania gruntu 

pod inwestycję, firma płaciła 1200 zł/miesięcznie. Od dnia 1.03 stawka wzrosła, zgodnie z zapisami 

umowy, niezależnie od tego, czy firma uzyskała pozwolenie. Stawka wzrosła do 

34 434 zł/miesięcznie. Nowa firma będzie starała się o zwiększenie mocy, pewne jest 15 kW. Po 

skończonym okresie wypowiedzenia umowy przez firmę, gmina traci wpływy. 

Radny Bartłomiej Tutak zadał pytanie czy spółki są ze sobą powiązane. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska odpowiedziała, że firma DK Farma Wiatrowa i Uriel są ze sobą 

powiązane. Nie są powiązane z firmą Elektrownia PV Dębnica Kaszubska. 

O godzinie 12:10 obrady opuścił radny Adam Krycki. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   



Podczas głosowania nieobecny był radny Krzysztof Badowski członek Komisji Spraw Społecznych. 

4) Projekt uchwały w sprawie zmiany „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Dębnica Kaszubska na rok 
2023”. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że wpłynęły środki tzw. „małpkowe”. 

Środki te zostaną wykorzystane na zadania realizowane przez komisję, głównie na zajęcia 

realizowanie w świetlicach. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 1   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

Podczas głosowania nieobecny był radny Krzysztof Badowski członek Komisji Spraw Społecznych. 

W głosowaniu nie brał udziału radny Mateusz Szerlowski członek Komisji Spraw Społecznych. 

5) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębnica 
Kaszubska na dofinansowanie inwestycji służących ochronie środowiska poprzez budowę 
przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Dębnica Kaszubska w roku budżetowym 
2023. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że środki na dotacje zostały na tym samym 

poziomie. Dla domku jednorodzinnego 6 tys. zł, dla domku wielorodzinnego 8,5 tys. zł, nie więcej niż 

50% kosztów. Zaplanowana kwota na ten rok wynosi 35 tys. zł. Projekt był opiniowany przez 

odpowiednie organy, wszystkie uwagi zostały uwzględnione. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

6) Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski przypomniał, że projekt uchwały został już 

omówiony, po czym przeszedł do opiniowania. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 



Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

7) Projekt uchwały w sprawie przekazania pisma według właściwości. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że na ostatniej sesji została poruszona sprawa 

tego wniosku, jednakże nie podjęto decyzji w tym zakresie. Jakieś kroki należy podjąć, stąd też 

propozycja przekazania pisma wójtowi. Jedynie droga należy do gminy, parking jest w zarządzie firmy 

obsługującej parafię. Zgodnie z przepisami wody powinny być zagospodarowane przez 

właściciela/zarządcę terenu. Gmina nie może ponosić tych kosztów. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zaproponował wykonanie rowu odwadniającego 

przy drodze. Przy dużych opadach deszczu zalewany jest nie tylko jeden pomnik, ale większa ilość. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że droga nie spełnia odpowiednich parametrów, aby 

móc ją wyremontować w należyty sposób. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

8) Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że projekt uchwały zakłada emisję obligacji na 

kwotę 5 400 000 zł. Wysokość zaciągniętych obligacji została podzielona na serie, tak aby 

zadecydować, czy wszystkie serie zostaną wyemitowane, czy może tylko jedna. Projekt uchwały 

umożliwia elastyczność i jest przygotowany z odpowiednim wyprzedzeniem. Wysokość zaciągniętych 

obligacji zostanie uzależniona od realizacji inwestycji. 

Radny Piotr Paczesny zadał pytanie czy w związku z planowanym zaciągnięciem obligacji wydłuża się 

okres spłaty zadłużeń. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że nie. Okres spłaty zobowiązań nie ulegnie 

zmianie. 

  



Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

9) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz omówiła projekt uchwały i poinformowała, że zmiany 

w budżecie wynikają z wpływu środków za tzw. „małpkowe”. Dodatkowo Powiat Słupski przyznał 

dotację celową w wysokości 15 tys. zł, z przeznaczeniem na trzy straże pożarne. Po stronie wydatków 

wprowadzono zmiany związane z realizacją celów, na które otrzymano środki. Dokonano też zmian 

w rozdziałach według właściwości klasyfikacji. W związku z wpływem wniosków z sołectw na zmiany 

w funduszach sołeckich na sesji zostanie złożony wniosek o dokonanie autopoprawki. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 3   

Skarg, Wniosków i Petycji 2  1 

Podczas głosowania nieobecny był radny Marian Batóg członek Komisji Infrastruktury i Budżetu. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2023-2035 nie został przedstawiony ze 

względu na to, iż jedna z inwestycji jest na rozstrzygnięciu, a zmiany będą dotyczyły późniejszych lat. 

Projekt uchwały zostanie przedstawiony do czasu sesji wraz z wnioskiem o ujęcie projektu do 

porządku obrad. 

Ad. 3 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski przeszedł do omawiania spraw bieżących. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował o korespondencji, która trafiła do 

Rady Gminy. 

Radny Piotr Paczesny zgłosił potrzebę załatania ul. Kamiennej. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że pracownicy poprawią nawierzchnię jak tylko 

skończą pracę w Motarzynie. 



Ad. 4 

O godzinie 12:38 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zamknął posiedzenie 

wspólne wszystkich komisji. 

 

 

 

Protokołowała: 

Emilia Konopka 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Obrady prowadził: 

Witold Leśniewski 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

 


